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Hierbij mijn reactie op de ingezonden brief betreffende het onderwerp: Vlinder-insectvriendelijk 
bermbeheer.

1. In 2018 heeft de gemeente Bernheze, samen met de Gemeente Oss, principe afspraken 
gemaakt om bermen van wegen vlindervriendelijk aan te leggen.

2. Vinders in Nederland trekken van nature door het landschap om te overleven en in de 
verschillende seizoenen ervoor te kunnen zorgen dat de soort gehandhaafd blijft. Iedere 
vlinder heeft waardplanten waar de soort eitjes afzet en zich zodoende voortplant. 

3. Een vlinder trekt door het landschap en heeft op een afstand van niet meer dan 500 meter, 
sommige soorten 250 meter, bloemen nodig van zijn waardplanten. Daarmee is het voor de 
vlinder mogelijk om door het landschap te trekken.

4. Als bermen ecologisch worden ingericht betekent dat er sprake is van zoveel mogelijk 
aaneen gesloten stroken met inheemse planten.

5. Het onderhoud van bermen dient daarvoor “ecologisch” te gebeuren. Van 1996 tot ongeveer 
2017 werd vooral gelet op de biodiversiteit van de planten.  De laatste jaren wordt ook gelet 
op hoe dit gecombineerd kan worden met het belang van insecten. Dit betekent dat we 
bermen niet wekelijks maaien, maar kruiden de kans geven om te bloeien. Zodat insecten en 
kleine dieren in de berm kunnen overleven. 

6. Jaarlijks wordt een kwart van de bermen geïnspecteerd  op de biodiversiteit door 
deskundigen. Op basis van die bevindingen wordt een beheeradvies gegeven waarmee de 
natuurwaarde kan worden verhoogd.

7. De gemeente heeft vanaf 2018 het ecologisch bermbeheer slechts sporadisch toegepast. De 
medewerkers en de leiding van het bermonderhoud dienen daarvoor opleidingen en 
instructies te ontvangen. De onderhoudsdienst kan daarvoor gecertificeerd worden. Dat is 
tot op heden niet gebeurd.

8. Het zijn in het landschap met name zandwegen die geschikt zijn om vlindervriendelijke 
stroken aan te leggen. Het aantal zandwegen is in de afgelopen jaren afgenomen. Dat 
betekent dat voor het aanleggen van deze stroken aanvullende maatregelen noodzakelijk 
zijn. Ook bijvoorbeeld in het bewoonde gebied. Bijvoorbeeld het aanleggen van dergelijke 
vlindervriendelijke stroken in woonwijken met meer inheemse bloemen en planten.

9. Door de stikstofdepositie van met name de afgelopen 20 jaar is de staat van de natuur, de 
biodiversiteit, aanmerkelijk achteruitgegaan en is, bijvoorbeeld het aantal soorten vlinders 
meer dan gehalveerd.   

Mijn advies aan de gemeenteraad is als volgt:

1. Beschouw de ingezonden brief als een onderstreping van het destijds ingevoerde beleid
2. Ik wil u daarom graag herinneren aan de  afspraken die in 2018 zijn gemaakt met gemeente 

Oss over het vlindervriendelijk inrichten van bermen van wegen.
3. Ik vraag de gemeente ecologisch bermbeheer structureel in te voeren. 
4. Ik vraag de gemeente stroken van bermen aan te wijzen die volgens het ecologisch 

bermbeheer worden ingericht en onderhouden
5. Ik vraag de gemeente in woonwijken zoveel mogelijk aaneen gesloten stroken aan te wijzen, 

die volgens het vlindervriendelijke principe worden ingericht en onderhouden
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